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Guidance Notes on Student Visa Application 

General Information 

Unless you possess a Hong Kong Identity Card with the right of abode or right to land in Hong Kong, you 

are required a visa/entry permit to study in Hong Kong. While each application is determined on its 

individual merits, your application must meet the immigration requirements and the relevant specific 

eligibility criteria* before it can be reviewed. 

* This entry arrangement does not apply to nationals of Afghanistan, Albania, Cambodia, Cuba, Laos, North Korea,

Nepal and Vietnam. 

Application Procedures 

1. Print the student visa application form ID 995A (Application for Entry for Study in Hong Kong) and

other related visa forms on single-sided (A4/ Letter Size) white paper only. Ensure the barcode is clearly 

shown at the bottom of the application form ID995A printouts. 

2. Complete and sign at the bottom of pages 1, 2, 3 and 4 of the visa application form ID995A. A sample

on how to fill in the form ID995A is attached to this guidance notes. Please refer to the sample when 

filling in the form. 

3. Provide the following supporting documents as indicated on the visa application form ID995A:

 Note: Documents which are not in English or Chinese should be accompanied by an official certified translation in 

either English or Chinese. 

A. Provide a clear photocopy of the identification/particular page of your valid PASSPORT / 

TRAVEL DOCUMENT and the following document(s) if applicable (Refer to ‘Page 1: Item 1 

Personal Particulars’ of the study visa application form): 

- Renewal Page for extended validity of your passport/travel document 

- Overseas Permanent Residential Proof and Re-entry Visa 

- Overseas Student Visa and Re-entry Visa 

B.   Affix one recent PHOTOGRAPH on ‘Page 2: Item 1 Personal Particulars (Continued)’ 

C.   Provide one of the following FINANCIAL DECLARATION (Refer to’ Page 3: Item 7 Financial 

Situation of Applicant’):- 

- A photocopy of your bank statement/letter issued by the bank OR 

- A photocopy of your parent/guardian’s bank statement/letter issued by the bank along with 

completed Letter of Undertaking for Student Visa Application signed by parent/guardian, and 

photocopies of identification and signature pages of parent/guardian’s passport OR 

- A letter or certificate issued by your home institution as financial declaration for your visa 

application 

https://www.immd.gov.hk/eng/services/index.html
http://www.immd.gov.hk/pdforms/ID995A.pdf


Note: (1) Recent financial declaration must show a minimum balance of HK$55,000 or HK$200,000 

(or equivalent amount in other currencies) for a student who will be staying at CUHK-CLC for an 

academic term or a full year respectively. (2) Electronic financial declaration is acceptable when it 

shows the name of the account holder, as well as the bank’s name and logo. (3) Financial declaration 

should be in English or Chinese. (4) Financial declaration can be in the form of a monthly bank 

account statement (most recent) or certifying letter issued by the bank clearly stating the 

accumulative account balance. 

D. Provide OTHERS if applicable e.g. If you have changed the name, you have to provide any  

proofs for the official used name before (Refer to ‘Page 4- Item 9 Declaration of 

Applicant/Parent/Legal Guardian’) 

E. Taiwan Passport Holders please note and provide ADDITIONAL DOCUMENTS for as follow: 

 The HKSAR government does not recognize the Taiwan Passport.

 To proceed your student visa application, you MUST provide copies of your (i) Taiwan Passport and 

(ii) Household Registration Record [戶籍籐本] (with the last page with the official stamp), (iii)

Taiwan Identity Card and (iv) Statement of Purpose [Please complete the Statement of

Purpose].

 Once your visa application has been approved, the Hong Kong Immigration Department will issue 

you an Entry Permit for study in Hong Kong as a travel document.

 Your visa label is only valid for a single entry to Hong Kong. If you wish to travel abroad within the 

study period in Hong Kong, you MUST apply for a Multiple Entry Permit (MEP) in person at the 

Hong Kong Immigration Department before you exit. Re-entry to Hong Kong without the MEP will 

be denied.

4. Submit the ORIGINAL completed and signed ID995A forms with the above-said documents to

Yale-China Chinese Language Centre (CUHK-CLC) for forwarding to the HK Immigration Department 

before the application deadline, i.e. three months before a programme starts. Please send all the 

application materials (Refer to Checklist) to Continuing Education Section, Yale-China Chinese Language 

Centre, G/F, Fong Shu Chuen Building, The Chinese University of Hong Kong, Shatin, N.T., Hong Kong.  

5. In certain cases, applicants may be asked to provide tenancy agreement/ accommodation

confirmation/ utility bills in Hong Kong and bank statement for the recent 3 consecutive months. Please 

have those documents in hand if asked. 

A sample of the ID995A with remarks to CLC students is available for information. For enquiry on student 

visa application, please contact us at clc@cuhk.edu.hk, (852) 3943 6727 (Tel) or (852) 2603 5004 (Fax).  

Disclaimer: The content of this guideline is subject to change without notice and the students should refer to the official website of     

Hong Kong Immigration Department for the latest information. 

Last update: 23 Jun 2021 

https://www.immd.gov.hk/eng/services/index.html
mailto:clc@cuhk.edu.hk
https://www.immd.gov.hk/eng/services/index.html
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香港中文大學 

雅禮中國語文研習所 

香港特別行政區 新界 沙田 方樹泉樓  

電話 : (852) 3943 6727  傳真: (852) 2603 5004  電郵 : clc@cuhk.edu.hk 

學生入境簽證申請指南 

基本資料 

學生如欲來香港就讀，需申請入境簽證/進入許可（持具有香港特區居留權或入境權的香港身份證

的人士除外）。雖然入境事務處會因應每宗申請的個別情況作出考慮，惟申請必須符合一般的入境 

規定，並符合有關資格準則，方可獲考慮簽發簽證／進入許可。 

*這項入境安排並不適用於阿富汗、阿爾巴尼亞、柬埔寨、古巴、老撾、朝鮮、尼泊爾及越南的國

民。 

申請辦法 

1. 用 A4 白紙單面打印學生入境簽證申請表格 ID995A（來港就讀申請表）及其他相關入境簽證表

格。請確保打印出的 ID995A 申請表格底端的條形碼顯示清晰。

2. 填妥來港就讀申請表 ID995A 第 1、2、3、4 頁並於底部簽署。如何填寫 ID995A 表格的樣本可

見於指南說明的附件。請參照樣本填寫表格。

3. 提供以下 ID995A 表格中提及的證明文件。

注：非英文或中文的文件需提供一份英文或中文的官方認證翻譯。

A． 提供有效護照/旅行證件的身份證明頁/個人資料頁的清晰影印本，及以下文件，如適用（請

參照來港就讀表格的‘第一頁：第一項 個人資料’）： 

-護照/旅行證件有效日期延長的最新頁面 

-海外永久居民證明及再入境簽證 

-海外學生入境簽證及再入境簽證 

   B．在‘第二頁：第一項 個人資料（續）’上貼一張近照 

   C．提供以下一項經濟狀況證明（請參照‘第三頁 第七項 申請人的經濟狀況’）：- 

 由銀行簽發的銀行結單/銀行對賬信的影印本 或者

 由銀行簽發的申請人父母/監護人的銀行結單/銀行對賬信的影印本，須連同由父母/監護

人簽署的學生入境簽證申請承諾書；以及父母/監護人護照身份證明和簽名頁的影印本

或者

 由申請人所屬學校機構簽發的申請人財務聲明信

注：（1）最新的經濟狀況聲明信必須顯示申請人即將在香港中文大學雅禮中國語文研習所就讀一個學期

的最少港幣 5 萬 5 千元（或其他貨幣的同等數值）的存款或者就讀一學年的最少港幣 20 萬元（或其他

貨幣的同等數值）的存款。（2）電子經濟狀況聲明信須顯示賬戶持有人的名稱和銀行名稱及標誌。（3）

經濟狀況聲明信須為英文或者中文版本。（4）經濟狀況聲明信可為銀行月結單（最新一期）或者由銀行

清楚陳述的累積賬戶餘額的證明信。 

https://www.immd.gov.hk/hkt/services/index.html
http://www.immd.gov.hk/en/services/hk-visas/index.html
http://www.immd.gov.hk/pdforms/ID995A.pdf
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D．提供其他證明文件（如適用），例如：若申請人曾更改過姓名，須提供官方承認的曾用名證 

    明文件（請參照‘第四頁 第九項申請人/父母/合法監護人的聲明’） 

   E. 台灣護照持有者請注意以下事項並提供以下額外文件： 

 香港特別行政區不承認台灣護照;

 欲申請學生入境簽證，申請人必須提供以下文件的影印本（i）台灣護照以及（ii）戶籍

藤本（連同帶有官方印記的末頁），（iii）台灣身份證和（iv）個人陳述（請填寫“個人

陳述”）;

 當申請人的入境簽證申請通過之後，香港入境事務處將簽發一份准許在港學習許可信作

為旅行證明文件;

 該簽證標籤只准許進入香港一次。若申請人欲於在港學習期間進行境外旅遊，必須在出

境前親自到香港入境事務處申請香港多次入境許可證（MEP）。不持有 MEP 者將不能

再次入境。

4. 在申請截止日期之前（即課程開始前三個月），將填妥並簽署好的 ID995A 表格及以上提到的

文件交到雅禮中國語文研習所（CUHK-CLC），再由研習所遞交到香港入境事務處。請將所有

的申請文件資料（請參照清單）寄到香港新界沙田香港中文大學方樹泉樓雅禮中國語文研習所

進修部。

5. 在某些特定情況下，申請人有可能需要提供香港的租賃合同/住宿確認函/物業賬單以及最近連

續三個月的銀行結單。若收到要求，請準備好這些文件。

研習所提供本所學生填寫 ID995A 的樣本（帶有附註）。若有關於學生入境申請

的疑問，請聯繫我們，電郵 clc@cuhk.edu.hk，電話 3943 6727，傳真 2603 5004 

免責聲明：本指南以英語版為準, 内容可随时更改, 不另行通知。學生請到香港入境事務處的官方

網站查詢最新信息。 

最後更新：2021 年 6月 23 日

https://www.immd.gov.hk/hkt/services/index.html
mailto:clc@cuhk.edu.hk
https://www.immd.gov.hk/hkt/services/index.html










 

 

Statement of Purpose 

Surname 姓: __________________________________________________  (BLOCK LETTERS 大寫) 

Given Name 名: _______________________________________________  (BLOCK LETTERS 大寫) 

Program of study 課程: ______________________________________________ 

Part 1: Explain why you want to take up the proposed study in Hong Kong 

Part 2: Please state your immediate plan after completion of the proposed study in Hong Kong 

Signature:________________________ Date : ____________________________ 

YALE-CHINA CHINESE LANGUAGE CENTRE 

THE CHINESE UNIVERSITY OF HONG KONG 

地址 Address: 香港新界沙田香港中文大學 Shatin, N.T., Hong Kong, SAR 

網頁 Homepage: www.cuhk.edu.hk/clc    電郵 E-mail: clc@cuhk.edu.hk   

電話號碼 Phone : (852)3943 6727        傳真號碼 Fax : (852) 2603 5004 

香港中文大學雅禮中國語文研習所 

mailto:clc@cuhk.edu.hk
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